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РЕФЕРАТ

Дипломная работа: 77 с., 15 рис., 21 таб., 50 источников, 10 прил.
ФИНАНСОВО-ХОЯЙСТВЕННАЯ ДЕЯТЕЛЬНОСТЬ, БЮДЖЕТНАЯ

ОРГАНИЗАЦИЯ, ИСТОЧНИКИ ФИНАНСИРОВИЯ, ДОХОДЫ, РАСХОДЫ
Объект исследования - Лидский отдел Департамента охраны МВД 

i Республики Беларусь.
Предмет исследования - финансово-хозяйственная деятельность Лидского 

отдела Департамента охраны.
Цель работы: изучение финансово-хозяйственной деятельности организации 

системы МВД Республики Беларусь и выявление направлений ее совершенствования.
Методы исследования: сравнительно анализа, логического анализа, метод 

группировок, табличный метод, коэффициентный метод.
Элементы научной новизны полученных результатов: применение 

показателей рентабельности при оценке эффективности функционированию 
бюджетной организации.

Область возможного практического применения: возможность развития 
предоставления охранных услуг и расширения круга охвата объектов под охраной.

Результаты внедрения явились рассмотрение возможность применения 
повышенных тарифов по договорам охраны, а также привлечение дополнительного 
источника дохода.

Технико-экономическая и социальная значимость заключается в повышении 
скорости оказания охранных услуг и постановки под охрану объектов, ранее не 
входивших в зону охраняемых объектов.

Исследования и разработки: анализ динамики, структуры доходов и расходов 
организации; расчет рентабельности деятельности организации и эффективности 
использования денежных средств; изучение опыта зарубежных стран; поиск 
дополнительных источников финансирования.

Автор работы подтверждает, что работа выполнена самостоятельно и 
приведенный в ней расчетно-аналитический материал правильно и объективно 
отражает состояние исследуемого процесса, а все заимствованные из литературных и 
других источников теоретические, методологические положения и концепции 
сопровождаются ссылками на их авторов. 7 /



ESSAY

The work contains: 77 p., 15 figures, 21 tables, 50 sources, 10 applications.
FINANCIAL AND ECONOMIC ACTIVITY, BUDGETARY ORGANIZATION, 

SOURCES OF FINANCING, INCOME, EXPENDITURE.
The object of the study is the Lida Department of the Department of Security of the 

Ministry of Internal Affairs of the Republic of Belarus.
The subject of the study is the financial and economic activity of the Lida 

Department of the Department of Security.
The purpose of the work: to study the financial and economic activities of the 

organization of the Ministry of Internal Affairs of the Republic of Belarus and identify areas 
for its improvement.

Research methods: comparative analysis, logical analysis, grouping method, tabular 
method, coefficient method.

Elements of scientific novelty of the results obtained: the use of profitability 
indicators in assessing the effectiveness of the functioning of a budgetary organization.

Area of possible practical application: the possibility of developing the provision of 
security services and expanding the scope of objects under protection.

The results of the implementation were the consideration of the possibility of 
applying increased tariffs for protection agreements, as well as attracting an additional 
source of income.

The technical, economic and social significance lies in increasing the speed of 
providing security services and setting under protection objects that were not previously 
included in the zone of protected objects.

Research and development: analysis of the dynamics, structure of income and 
expenses of the organization; calculation of the profitability of the organization and the 
efficiency of the use of funds; studying the experience of foreign countries; search for 
additional sources of funding.

The author of the work confirms that the work was done independently and the 
computational and analytical material given in it correctly and objectively reflects the state 
of the process under study, and all theoretical, methodological provisions and concepts 
borrowed from literary and other sources are accompanied by references to their authors.
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